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Zápis z 294. zasedání AS MFF UK dne 27. listopadu 2024 

 

Přítomni prezenčně: A. Beck, J. Černý, Z. Drozd, A. Farkaš, V. Gaďurek, R. Grill, P. Hnětynka, 

K. Houfek, K. Kampf, Š. Láznička, M. Maciak, O. Pangrác, J. Prokleška, J. Spurný, J. Stráský (od 18:21), 

A. Yaghobová 

 

Přítomni online: C. Brom, J. Fiala (do 18:15 a znovu od 19:45), K. Ficková, M. Kozák, L. Nowak, I. 

Penev, P. Šimůnek, J. Šťovíček, M. Veis 

 
Hosté: Z. Doležal, V. Kuboň, M. Kulich (odchod 18:58), J. Pavlů, M. Rokyta, J. Sgall (online), B. 

Svobodová, M. Žák (online) 

 

Omluveni: 

 

Zasedání se konalo prezenčně v zasedací místnosti M252 na Karlově a zároveň distančně přes platformu 

Zoom. Zasedání řídil K. Houfek a bylo zahájeno v 18:07.  

 

 

Program: 

 
1. Schválení programu 294. zasedání AS MFF UK 

2. Představení nového člena AS MFF UK 

3. Schválení zápisu z 293. zasedání AS MFF UK 

4. Informace vedení fakulty 

5. Volba předsedy studijní komise, jmenování členů ekonomické komise 

6. Složení Vědecké rady MFF UK od 1. ledna 2025 

7. Opatření děkana k organizaci pobytových populárně naučných akcí 

8. Změnové listy k výstavbě Biocentra Kampusu Albertov 

9. Převod finančních prostředků mezi fondy FPP a FRIM 

10. Rozdělení výsledku hospodaření MFF UK za rok 2023 

11. Vyjádření senátu k obvinění z neetického chování studenta MFF UK 

12. Různé 

1. Schválení programu 294. zasedání AS MFF UK 

Program 294. zasedání byl schválen tichým souhlasem.  

2. Představení nového člena AS MFF UK 

K. Houfek představil nového člena AS MFF UK K. Kampfa, který přijal členství místo J. Staňka, jenž 

rezignoval. 

3. Schválení zápisu z 293. zasedání AS MFF UK 

Zápis z 293. zasedání AS MFF UK byl schválen tichým souhlasem. 

4. Informace vedení fakulty 

Děkan M. Rokyta: 
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• Informace o schválení novely zákona o VŠ poslaneckou sněmovnou. Očekává se platnost od 

1. února 2025, s drobnými výjimkami. Od 1. října 2025 bude nutno navýšit doktorandské příjmy 

nově nastupujících doktorandů na 1,2 násobek očekávané minimální mzdy (24 960 Kč).  

• Děkan informoval o návštěvě kolegia rektorky na kolegiu děkana.  

• Je přáním univerzity, aby i již studující doktorandi výhledově (pravděpodobně od roku 2026/27) 

pobírali stejné částky jako nově nastupující doktorandi v prvním ročníku.   

• Od 1. března 2025 se doktorské stipendium zvedá na 12,5 – 13,5 tis. Kč. 

• Letos se MFF UK nepodařilo dostatečně korigovat počet přijatých doktorandských studentů, který 

narostl o 40 %. 

• Disproporce mezi příjmy a výdaji na doktorská stipendia bude v roce 2025 cca 14,7 miliónů Kč. 

• Ústní část státní doktorské zkoušky se v novém ZVŠ ruší, zůstává pouze obhajoba disertační práce. 

Ovšem univerzita nabízí náhradu. 

• Do 1. října by měly být podle novely upraveny vnitřní předpisy univerzity a následně i vnitřní 

předpisy fakulty. 

• Připomenutí nutnosti zahájení řízení disciplinární komise do jednoho roku od přestupku. Novela 

ZVŠ navíc specifikuje, že řízení musí být dokončeno do roka od jeho zahájení. V současné úpravě 

panují neshody ohledně výkladu zákona v případě ukončení řízení. 

• 10. prosince 2024 proběhne profesorská promoce. MFF UK má několik zástupců. 

• Prodloužení několika memorand, např. se Znovínem Znojmo. 

Tajemnice B. Svobodová: 

• Pojištění majetku a odpovědnosti. Bylo rozhodnuto o přistoupení ke smlouvě univerzity od 1. ledna 

2025. Roční poplatek bude zhruba 1,5 miliónu Kč.  

• Stále nebyla ukončena kontrola GAČR, která probíhá od léta. Také probíhá kontrola z MŠMT a 

kontrola jednoho projektu OP JAK. 

• Rekonstrukce prostor na MS – vybudování menzy: Potýkáme se s problémy s elektroinstalací, 

neočekává se pilotní provoz v prosinci. Očekává se otevření nové menzy na MS v průběhu ledna 

2025. 

• Do konce roku je nutné udělat opatření děkana na hodnocení THP pracovníků. V roce 2025 bude 

provedeno pouze pilotní hodnocení vedoucích zaměstnanců děkanátu, dále se dobrovolně přihlásila 

knihovna jako pilotní celé pracoviště k hodnocení. 

• V lednu by se měla projednat nová smlouva s CETIN pro Malou Stranu. 

• Větrání v malých posluchárnách budovy IMPAKT. Byl navržen omezovač otevírání oken, který 

umožní zablokovat okno v dané poloze a zároveň zamezí nebezpečí vypadnutí osob. Celkem bylo 

objednáno 8 ks s tím, že budou osazeny po 1 ks v každé posluchárně v 1. patře. SB upozorňuje, že 

otevření všech těchto oken a zároveň otevření dveří do chodby může znamenat zhoršení funkčnosti 

systému výměny vzduchu v budově. Firmu na přesné měření množství O2 a CO2 v plných 

posluchárnách stále hledáme. 

Proděkan M. Kulich: 

• Bude se řešit spoluúčast pracovišť na příjmu doktorandů. Týká se to pouze období do září 2025. 

Další řešení bude případně v roce 2026. 

• Zdá se, že bude problém implementovat změny v zákoně o VŠ v daném čase. Pravděpodobně bude 

problém s doktorandy, kteří mají mzdu i z AV ČR. Není dostatek času na projednání smluv.  

Proběhla krátká diskuse ohledně doktorandských příjmů od října 2025. Vedení apelovalo na kolegium 

rektorky, aby se co nejrychleji stanovila příslušná pravidla. A. Farkaš se zeptal na možnost existence 

metodického pokynu, který by zamezil placení doktorandské mzdy z GAUK, aby nebyli znevýhodňování 

studenti, kteří vynakládají snahu v těchto projektech. M. Kulich na schůzi KD apeloval s touto žádostí na 

prorektora Krištoufka. C. Brom se zeptal, jestli bude možno krátit stipendium pro doktorandy, kteří 

dostatečně nepracují. M. Kulich doplnil, že by měl z rektorátu přijít konsolidovaný text této novely, po 

kterém bude větší prostor na projednávání těchto změn. R. Grill upozornil na to, že by rigorózní komise 

musely organizovat rigorózní zkoušky, pokud by neexistovala doktorská zkouška. 
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5. Volba předsedy studijní komise, jmenování členů ekonomické komise 

Na předsedu Studijní komise byl navržen Šimon Láznička, který se svojí kandidaturou souhlasil, a byl 

jmenován ve veřejném hlasování poměrem hlasů 22-0-1 (přítomno 23 členů). 

K. Houfek a J. Spurný navrhli jako extramurální členy Ekonomické komise AS MFF UK následující členy 

akademické obce MFF UK:  

• doc. RNDr. Miroslav Pospíšil, Ph.D. (KChFO), 

• doc. Mgr. Milan Krtička, Ph.D. (ÚČJF), 

• RNDr. Jan Hric (KTIML). 

Předseda ekonomické komise s členstvím souhlasil. AS MFF UK jmenoval do Ekonomické komise 

M. Pospíšila, M. Krtičku a J. Hrice. 

6. Složení Vědecké rady MFF UK od 1. 1. 2025 

Děkan M. Rokyta seznámil AS MFF se svým návrhem složení Vědecké rady MFF UK od 1. ledna 2025, 

do které navrhuje pouze pět nových členů. Byl zachován poměr fyzika-informatika-matematika 13-7-7.  

M. Maciak se zeptal ohledně prof. Kouckého, který byl členem Vědecké rady MFF UK tři roky a následně 

členství ukončil kvůli zahraničnímu působení. Prof. Koucký není považován za zcela nového člena VR. 

Novými členy se rozumí pouze ti, kteří dosud ve VR nepůsobili.   

R. Grill se zeptal na existenci statistiky ohledně účasti členů VR MFF UK na zasedání. M. Rokyta zmiňuje, 

že od zavedení hybridních zasedání VR jsou absence minimální, standardně je přítomných alespoň 20 

členů, kdy 18 je minimum nutné k tomu, aby se mohla konat habilitační a profesorské řízení. 

Usnesení: AS MFF UK schvaluje návrh členů Vědecké rady MFF UK na období 2025–2028 u 

následujících kandidátů:  

• doc. RNDr. Libor Barto, Ph.D. schválen poměrem hlasů 23-0-0,  

• prof. RNDr. Vladimír Baumruk, DrSc. schválen poměrem hlasů 21-0-2,  

• prof. Ing. Mária Bieliková, Ph.D. schválena poměrem hlasů 23-0-0,  

• prof. RNDr. Tomáš Bureš, Ph.D. schválen poměrem hlasů 23-0-0,  

• prof. Mgr. Jakub Čížek, Ph.D. schválen poměrem hlasů 23-0-0, 

• prof. RNDr. Zdeněk Doležal, Dr. schválen poměrem hlasů 22-0-1, 

• RNDr. Antonín Fejfar, CSc. schválen poměrem hlasů 23-0-0, 

• prof. RNDr. Jan Hajič, Dr. schválen poměrem hlasů 23-0-0, 

• prof. RNDr. Jana Kalbáčová Vejpravová, Ph.D. schválena poměrem hlasů 23-0-0, 

• prof. Mgr. Michal Koucký, Ph.D. schválen poměrem hlasů 23-0-0, 

• prof. RNDr. Daniel Král’, Ph.D., DSc. schválen poměrem hlasů 23-0-0,  

• prof. RNDr. Jan Kratochvíl, CSc. schválen poměrem hlasů 23-0-0,  

• prof. RNDr. Pavel Krtouš, Ph.D. schválen poměrem hlasů 19-0-1, 

• doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D. schválen poměrem hlasů 20-0-0, 

• prof. RNDr. Bohdan Maslowski, DrSc. schválen poměrem hlasů 24-0-0,  

• prof. Ing. Jiří Matas, Ph.D. schválen poměrem hlasů 23-1-0, 

• doc. RNDr. Eva Mihóková, CSc. schválena poměrem hlasů 24-0-0, 

• prof. RNDr. Jan Rataj, CSc. schválen poměrem hlasů 24-0-0, 

• prof. Dr. Ing. Ivan Richter schválen poměrem hlasů 24-0-0, 

• prof. RNDr. Ondřej Santolík, Dr. schválen poměrem hlasů 24-0-0, 

• prof. RNDr. Petr Slavíček, Ph.D. schválen poměrem hlasů 24-0-0, 

• prof. Ing. Miroslav Tůma, CSc. schválen poměrem hlasů 24-0-0, 

• prof. RNDr. Jan Valenta, Ph.D. schválen poměrem hlasů 24-0-0, 

• prof. RNDr. David Vokrouhlický, DrSc. schválen poměrem hlasů 24-0-0, 
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• prof. Ing. Jan Zeman, Ph.D. schválen poměrem hlasů 24-0-0, 

• prof. Ing. Jiří Žára, CSc. schválen poměrem hlasů 24-0-0.  

Usnesení bylo přijato 

Hlasování proběhlo tajně a hlasovalo 20-24 členů AS MFF UK kvůli technickým problémům s hlasovacím 

systémem. Protože všichni navržení členové Vědecké rady byli schváleni nadpoloviční většinou všech 

členů AS MFF UK, nebylo hlasování prováděno znovu. M. Rokyta poděkoval AS. 

7. Opatření děkana k organizaci pobytových populárně naučných akcí 

Proděkan pro propagaci M. Žák informoval, že toto opatření je důsledkem interního auditu. Jedním z jeho 

nálezů bylo, že organizace pobytově naučných akcí není na MFF UK ošetřena žádným předpisem. Ten 

nově vymezuje povinnosti organizátorů, vedoucích i zdravotníka. Nově se také budou podávat návrhy na 

plánované akce na rok následující do 10. prosince předchozího roku, a ty se následně schválí, nebo 

neschválí. Výjimkou je rok 2025, který je přechodný a kdy je možné podávat návrhy až do 15. ledna 2025. 

R. Grill zmínil, že požadavek na počet účastníků bude těžko splnitelný konkrétním číslem. Proběhla krátká 

diskuse ohledně předpokládaných a skutečných počtech účastníků a také ohledně drobných jazykových 

úprav, které budou do opatření doplněny. 

Usnesení: AS MFF UK bere se souhlasem na vědomí návrh opatření děkana „K organizaci 

pobytových populárně naučných akcí MFF UK”. 

Přítomno 23 členů AS MFF UK. Hlasování 22-0-1. 

Usnesení bylo přijato 

8. Změnové listy k výstavbě Biocentra Kampusu Albertov 

Materiál představil děkan fakulty M. Rokyta. Dále vyjádřil spokojenost nad činností Ing. Sitka. Vznikla 

nová pracovní skupina pro sdílení informací kolem děkana M. Rokyty, která sezdala, že dané změnové listy 

nejsou nijak kontroverzní a je možné je předložit ke schválení AS. J. Stráský připomněl, že rektorát se snaží 

zabránit informačním šumům v rámci komunikace tohoto projektu.  

Usnesení: Akademický senát MFF UK bere na vědomí předložené podklady týkající se změnových 

listů ZL 05.1 a ZL 30.1 výstavby Biocentra Kampusu Albertov, bere na vědomí jejich dopady na 

finanční náklady projektu a souhlasí s jejich uplatněním pro přípravu dodatku ke smlouvě o dílo 

č. UKRUK /182357/2023-2 (výstavba Biocentra), který bude předložen vedením UK k projednání na 

KR/AS UK. 

Přítomno 24 členů AS MFF UK. Hlasování 23-0-1. 

Usnesení bylo přijato 

9. Převod finančních prostředků mezi fondy FPP a FRIM 

Děkan M. Rokyta vysvětlil, že důvodem k návrhu převodu je střednědobý plán zvýšení prostředků ve 

FRIM. Po navrhovaném převodu by byl stav FPP cca 20 000 000 Kč a FRIM cca 172 000 000 Kč.  

J. Stráský se dotázal ohledně dalších investičních akcí ve střednědobém horizontu mimo výstavbu Kampusu 

Albertov. M. Rokyta zmínil opláštění budov v Troji a výstavbu výpočetního centra HPC. B. Svobodová 

upozornila i na možnost realizace půdní vestavby v budově na Karlově. 

Usnesení: AS MFF UK schvaluje převedení částky 80 000 000 Kč z fondu provozních prostředků 

z minulého období do fondu reprodukce investičního majetku.  

Přítomno 24 členů AS MFF UK. Hlasování 23-0-1. 

Usnesení bylo přijato 
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10. Rozdělení výsledku hospodaření MFF UK za rok 2023 

Děkan M. Rokyta vysvětlil důvody k navrženému převodu univerzitou přiděleného výsledku hospodaření 

opět do fondu FRIM. 

Usnesení: AS MFF UK schvaluje převedení částky 12 052 287,69 Kč z hospodářského výsledku 

minulého období do fondu reprodukce investičního majetku (FRIM). 

Přítomno 24 členů AS MFF UK. Hlasování 23-0-1. 

Usnesení bylo přijato 

11. Vyjádření senátu k obvinění z neetického chování studenta MFF UK 

K. Houfek stručně informoval o vzneseném obvinění a žádosti o projednání na zasedání AS MFF UK, 

protože se Disciplinární komise MFF UK odmítla případem zabývat, a vysvětlil, že Disciplinární komise 

jednala ve shodě se zákonem, neboť k události došlo již v srpnu 2022 a podklady se k Disciplinární komisi 

dostaly až v září 2023. Děkan M. Rokyta se k případu také vyjádřil. Po opětovném kontaktování M. Rokyta 

zapojil i ombudsmanku UK a nezávislého právníka. Stěžovatel následně kontaktoval i rektorát. Není však 

možné předjímat rozhodnutí Policie ČR nebo jiných orgánů činných v trestním řízení. Jelikož Policie ČR 

případ odložila a Disciplinární komise se ze zákona nemůže případem zabývat, MFF UK ani děkan 

M. Rokyta nemohou v této věci činit žádné další kroky.  

Usnesení: AS MFF UK na základě dostupných informací bere se souhlasem na vědomí, jak vedení 

fakulty postupovalo po obvinění studenta MFF UK z neetického chování, které bylo vedení fakulty 

doručeno v písemné formě 1. 9. 2023, a že Disciplinární komise MFF UK nemohla a nadále nemůže 

případ projednávat na základě § 66 Zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách v aktuálním znění, 

protože k události došlo již 6. 8. 2022. 

Přítomno 24 členů AS MFF UK. Hlasování 24-0-0. 

Usnesení bylo přijato 

12. Různé 

Další zasedání AS MFF UK byla předběžně naplánována na 22. ledna 2025 a 26. února 2025.  

K. Houfek informoval o podnětu AS MFF UK, aby se zabýval nedostatečnou efektivností zaúčtování 

některých výdajů Hospodářským oddělením a souvisejícími problémy, a navrhl projednat tyto podněty a 

možnosti jejich řešení v rámci Ekonomické komise AS MFF UK. Schůzka s tajemnicí B. Svobodovou a 

vedoucím HO M. Dykasem byla naplánována na 9. prosince 2024. 

C. Brom informoval o změně financování v rámci DKRVO (dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumných 

organizací). Vede se debata ohledně přidání ESCI (emerging source citation index). Dle Vědecké komise 

AS UK je dobré toto nadále sledovat.  

K. Houfek se zeptal, kdy budou známé kvóty počtu doktorandů pro jednotlivé programy a zdali bude možné 

plně financovat doktorandy z projektů. Dle M. Rokyty se nebudou plně financovaní doktorandi započítávat 

do omezení na počty doktorandů.  

Zasedání bylo ukončeno v 20:48. 

Zapsal: Š. Láznička 

 


